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Protokół 

z VIII Sesji Rady Gminy Sadlinki odbytej w dniu 25 czerwca 2015 r. 

Posiedzenie VIII Sesji rozpoczął o godz. 15
30 

 Przewodniczący Rady Gminy Sadlinki 

Wojciech Berent wypowiadając słowa: „Otwieram VIII Sesję Rady Gminy Sadlinki”. 

Przewodniczący Rady przywitał zaproszonych gości: Panią Wójt, zaproszonych gości, 

radnych, sołtysów oraz przybyłych mieszkańców gminy Sadlinki. 

Na posiedzenie Rady Gminy Sadlinki przybyło 13 radnych, w związku z czym 

Przewodniczący Rady Wojciech Berent stwierdził prawomocność obrad (lista obecności 

stanowi załącznik Nr 1 do protokołu). 

Przewodniczący Rady Gminy Sadlinki zaproponował aby dodać do porządku obrad jako  

punkt 2  - Wystąpienie Komendanta Powiatowego Policji w Kwidzynie. Wszyscy radni 

jednogłośnie wyrazili na to zgodę w związku z czym Przewodniczący Rady odczytał 

porządek obrad.  

Radni jednogłośnie przyjęli porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. Zatwierdzenie porządku obrad. 

2. Wystąpienie Komendanta Powiatowego Policji w Kwidzynie. 

3. Interpelacje i zapytania radnych. 

4. Przedstawienie przez Wójta spraw realizowanych między sesjami. 

5. Przedstawienie sprawozdań i informacji towarzyszących udzieleniu absolutorium 

Wójtowi Gminy za 2014 r.: 

a) sprawozdanie Wójta z wykonania budżetu gminy za rok 2014, 

b) sprawozdanie finansowe gminy, 

c) informacja o stanie mienia komunalnego, 

d) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku w sprawie opinii                     

o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Sadlinki za 2014 r., 

e) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium, 

f) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku o wniosku Komisji 

Rewizyjnej w sprawie absolutorium, 

g) wystąpienie przewodniczących komisji, 

h) dyskusja, 

i) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2014 r. 

j) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za 2014 r. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Kwidzyńskiemu. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Miasta Kwidzyna   

w roku 2015. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie dotacji celowej dla Ochotniczej Straży Pożarnej  

w Sadlinkach. 
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9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie  przyjęcia wieloletniej 

prognozy finansowej Gminy Sadlinki. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Sadlinki na 2015 r. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowej ze środków 

budżetu Gminy Sadlinki w latach 2015 -2016 na realizację inwestycji usuwania  

i unieszkodliwiania wyrobów zawierających azbest pochodzących z terenu Gminy 

Sadlinki. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wysokości diet dla sołtysów z terenu Gminy Sadlinki. 

13. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej Sesji. 

14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

15. Wolne wnioski. 

16. Zamknięcie obrad Sesji Rady Gminy.  

Ad. 2. 

J.  Łapacz – Z-ca Komendanta Komendy Powiatowej Policji w Kwidzynie -   w imieniu 

Komendanta KPP przedstawił Pani Wójt oraz wszystkim radnym i sołtysom aspiranta 

Tomasza Małkiewicza   pełniącego od 04 maja 2015 r.    obowiązki Kierownika Posterunku 

Policji w Sadlinkach. Pokrótce przedstawił również dorobek pracy aspiranta. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – podziękował za przybycie i przybliżenie sylwetki 

nowego Kierownika Posterunku w Sadlinkach i życzył wszelkich sukcesów na naszej gminie. 

Ad. 3.  

W. Beeg – radny – mam pytanie w imieniu mieszkańców wsi Rusinowo – w miejscu, gdzie 

jest zakręt postawiono przystanek blisko drugiego ok. 200m odległości a P. sołtys Gliny 

prosiła o przystanek na wysokości P. Krasoń. 

M. Tadejewski – radny -  zadał pytanie, czy jest podjęta prawna decyzja odnośnie jeziora     

w Glinie? 

Ad. 4.  

E. Krajewska – Wójt – przedstawiła sprawy realizowane między sesjami. 

O godzinie 16
10 

na sesję przybył radny Mirosław Tumiłowicz. 

Ad. 5. 

a) E. Krajewska – Wójt – przedstawiła sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 

rok 2014; 

b) i c) G. Podgórska – Skarbnik Gminy – poinformowała, że sprawozdanie finansowe 

gminy   i informacja o stanie mienia komunalnego były omawiane we wcześniejszych 

terminach; 

d) G. Podgórska – Skarbnik Gminy – odczytała opinię Regionalnej Izby 

Obrachunkowej    w Gdańsku w sprawie opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu 

Gminy Sadlinki    za 2014 r.; 
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e) i f) M. Majsak – radna – przedstawiła wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie 

udzielenia absolutorium i opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku              

o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium; 

 

g) A. Gędłek – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Ochrony Zdrowia i Spraw 

Socjalnych, J. Gutmański – Przewodniczący Komisji Rozwoju Rolnictwa                    

i Gospodarki Żywnościowej, W. Wierciński – Przewodniczący Komisji Rozwoju 

Gospodarczego, Rzemiosła, Usług, Handlu i Przeciwdziałania Bezrobociu,                 

B. Wiącek –  Komisja Ochrony Środowiska, Ładu i Porządku Publicznego 

wypowiedzieli się w imieniu Komisji za udzieleniem absolutorium za 2014 r.(opinie 

komisji stanowią załączniki do protokołu), 

h) W. Berent – Przewodniczący Rady – zadał pytanie, czy droga, która była w zeszłym 

roku robiona - ul: Rzemieślnicza finansowana była ze środków własnych czy też 

unijnych, jeśli tak, to w jakiej kwocie. 

E. Krajewska – Wójt – mieliśmy oszczędności z innych dróg, mieszkańcy wnieśli 

podanie i  udało nam się wykonać tę drogę ze środków własnych. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – z tego, co Pani Wójt przedstawiła                     

w sprawozdaniu w roku ubiegłym  nastąpiła nadwyżka 90.000 zł. 

E. Krajewska – Wójt – 90.000 zł w momencie, gdy był uchwalany budżet, później 

okazało się, że jest większa. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – jaka jest nadwyżka na koniec 2014 r. początek 

2015r.? 

G. Podgórska – Skarbnik – 1.591.039 zł. 

L. Ramza – Dudek – P. Wójt, odnośnie zaległości z tytułu podatku od 

nieruchomości, podatku rolnego tu gmina działa, upomnienia, tytuły wykonawcze ale 

też są zaległości w pomocy społecznej. 

A. Kulesz – Kierownik GOPS – te informacje były zawarte w sprawozdaniu 

rocznym za 2014 r., są to ludzie bezrobotni, nie odbierający korespondencji. Robimy 

upomnienia, tytuły wykonawcze. Podejmujemy cały szereg działań wobec dłużnika 

alimentacyjnego  - decyzje o zwrocie. 

L. Ramza – Dudek – radna – czyli ściągalność żadna. 

E. Krajewska – Wójt -  to są wyłącznie zadania zlecone. 

i) B. Wiącek – radny -  odczytał uchwałę Nr VIII/47/2015 w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego za 2014 r. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w 

związku        z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 
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j) B. Wiącek – radny -  odczytał uchwałę Nr VIII/48/2015 w sprawie udzielenia 

Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2014 r. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w 

związku        z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 6.  

W. Berent  - Przewodniczący Rady – przedstawił kolejną uchwałę o pomocy finansowej 

Powiatowi Kwidzyńskiemu. 

B. Wiącek – radny – odczytał uchwałę Nr VIII/49/2015 w sprawie pomocy finansowej 

Powiatowi Kwidzyńskiemu. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku        

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 7.  

W. Berent – Przewodniczący Rady – przedstawił uchwałę o pomocy finansowej dla Miasta 

Kwidzyna w roku 2015. 

B. Wiącek – radny – odczytał uchwałę Nr VIII/50/2015 w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej dla Miasta Kwidzyna. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku        

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 8.  

B. Wiącek – radny – odczytał uchwałę Nr VIII/51/2015 w sprawie dotacji celowej dla 

Ochotniczej Straży Pożarnej w Sadlinkach. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku        

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 9.  

B. Wiącek – radny – odczytał uchwałę Nr VIII/52/2015 w sprawie zmiany uchwały w 

sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Sadlinki. 
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Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku        

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 10.  

B. Wiącek – radny – odczytał uchwałę Nr VIII/53/2015 w sprawie zmiany budżetu gminy 

Sadlinki na 2015 r. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku        

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 11. 

B. Wiącek – radny – odczytał uchwałę Nr VIII/54/2015 w sprawie określenia zasad 

udzielania dotacji celowej ze środków budżetu Gminy Sadlinki w latach 2015 – 2016 na 

realizację inwestycji usuwania i unieszkodliwiania wyrobów zawierających azbest 

pochodzących z terenu gminy Sadlinki. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku        

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 12.  

W. Berent – Przewodniczący Rady – poinformował, że są przygotowane dwie wersje 

uchwał – jedna z podwyżką 100zł, druga 70 zł odnośnie wysokości diet dla sołtysów z terenu 

Gminy Sadlinki. 

E. Krajewska – Wójt – zasugerowała, że jest bardzo za tym, żeby podwyższyć sołtysom po 

100 zł z uwagi na ich ciężką pracę w terenie (administrowanie). 

B. Wiącek – radny – chciałbym się odnieść do słów P. Wójt. Pewna grupa radnych chce aby 

była podwyżka, ona się należy ale mniejsza, my uważamy, że ta podwyżka jest zbyt duża. 

Uważam, że nasza gmina nie jest taka bogata. W gminie Gardeja czy Ryjewo stawki są dużo 

niższe niż u nas. Nie ma sensu aż tak podwyższania tych stawek aż do stawek radnych. 

J. Piskor – radny – sołtysi pracują już dość dawno, praca jest już od wiosny. Ja się odniosę 

do radnych. Na drugiej sesji dla przewodniczącego i radnych ustaliliśmy kwotę a nie 

wiedzieliśmy jak będą pracować. To jest jakiś kredyt zaufania i nikt nie kwestionował, że 

może po roku im coś podwyższymy czy po dwóch. Chodzi mi o P. Pazdan, ona już przed 
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Pana urodzeniem pracowała. Nie wiem, czy Pan ma wyższe wykształcenie, ma Pan tytuł 

magistra? Pani Pazdan ma dosyć dawno. Poprzedni sołtys Pan Bolesław Grzyb też 

otrzymywał dużo wyższą kwotę, on miał 300 zł a reszta sołtysów 230 zł. Sadlinki są bardzo 

rozległe. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – tylko nie powiedział Pan, że 260 zł było za sesję          

a każde posiedzenie komisji 160 zł, tak, że było trochę więcej. 

B. Wiącek – radny – nie widzę związku, my jako radni obniżyliśmy sobie diety, bo my 

wszyscy po to jesteśmy tak samo jak sołtysi aby pracować społecznie a nie dla pieniędzy. Nie 

wiem po co Pan tu jest w takim razie, jeżeli ma Pan problem z ustalaniem diet. 

B. Wiącek – radny – odczytał uchwałę w sprawie wysokości diet dla sołtysów z terenu 

Gminy Sadlinki z kwotą wyższą czyli 100 zł podwyżki dla wszystkich radnych. 

Głosowało 14 radnych, 6 radnych było za podjęciem uchwały, 1 radny wstrzymał się od 

głosu, 7 radnych było przeciwnych w związku z tym uchwała nie została podjęta. 

B. Wiącek – radny – odczytał uchwałę Nr VIII/55/2015 w sprawie wysokości diet dla 

sołtysów z terenu Gminy Sadlinki z kwotą niższą czyli 70 zł podwyżki dla wszystkich 

radnych. 

Głosowało 14 radnych, 7 radnych było za podjęciem uchwały, 1 radny wstrzymał się od 

głosu, 6 radnych było przeciwnych w związku z tym uchwała  została podjęta. 

Ad.13. 

Za przyjęciem protokołu z obrad VII Sesji Rady Gminy Sadlinki głosowało 14 radnych 

uczestniczących w posiedzeniu, w związku z czym protokół został przyjęty jednogłośnie. 

Ad. 14.  

E. Krajewska – Wójt – jeżeli chodzi o umowę na jezioro, to już jest, została zawarta 

15.05.2015 r. mam ja na biurku. Odpowiadając Panu Wiesławowi Beeg, to nie są nasze 

przystanki, nie my to zrobiliśmy. Nie wiem kto je przywiózł, przywieźli bez uzgodnienia.     

W Starostwie nic nie mówili o przystankach.  

M. Tadejewski – radny – pojawiła się lampa solarna w Glinie k. Głowickiego. 
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E. Krajewska – Wójt – ona została przestawiona  na zakręcie, żeby doświetlić przystanek, 

nie zdała egzaminu przy szkole  dlatego postanowiliśmy ją tam postawić. 

M. Tadejewski – radny – nie wiedziałem, że tam jest przystanek. 

M. Bryl – sołtys – tam przystanku nie ma ale będzie k. Krasonia, gdzie 5 dzieci wsiada. Teraz 

dobrze doświetlony jest zakręt. 

Ad. 15.  

B. Formela – Sekretarz Gminy – odczytała Postanowienie Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Gdańsku dot. skargi P. Damaziaka Aleksandra na uchwałę Rady Gminy 

Sadlinki umarzające postępowanie z dnia 27.01.2015 r. w przedmiocie zatwierdzenia taryf 

obejmujących ceny i stawki opłat za wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków. 

W. Berent – Przewodniczący Rady –  odpowiedział radnemu  J. Piskorowi, na zadane 

wcześniej pytanie, że od Wojewody Pomorskiego nie wpłynęło żadne pismo. Poprosił             

o potwierdzenie P. Sekretarz Gminy. 

B. Formela – Sekretarz Gminy – potwierdziła, że od Wojewody nie wpłynęło żadne pismo 

skierowane do Przewodniczącego Rady Gminy. 

J. Gutmański – radny -  podziękował za postawienie i zrealizowanie przystanku w Białkach. 

Zwrócił się z prośbą o wykonanie pasów na jezdni w Białkach. 

E. Krajewska – Wójt – Zarząd Dróg Wojewódzkich jest władny malować pasy myślę, że 

złożymy wniosek do Sztumu. 

W. Wierciński – radny – odniósł się do  braku pasów w celu przejścia od Urzędu Gminy na 

parking znajdujący się po przeciwnej stronie. 

E. Krajewska – Wójt – my możemy wnioskować o te pasy. To miejsce newralgiczne, 

faktycznie, pasy są potrzebne. Jeszcze chciałabym odpowiedzieć na pytanie zadane na 

komisjach. Jeśli chodzi o plac zabaw na „Kółeczku” nie mamy pieniędzy na „łapacze”, które 

kosztowałyby ok. 20.000 zł. Odświeżyliśmy plac zabaw. Jeśli chcecie, aby zabrać te bramki, 

to proszę o wniosek. 



8 
 

B. Wiącek – radny – odczytał stanowisko klubu „Działajmy Razem Szansa dla młodych”      

z dnia 19 czerwca 2015 r. w sprawie zasadności skargi P. Elżbiety Pazdan na 

Przewodniczącego Rady Pana Wojciecha Berent (pismo stanowi załącznik do protokołu). 

E. Krajewska – Wójt – ja to pismo czytałam ostatnio, nie zostawiono go nam w urzędzie. 

Klub radnych to jest klub a to mają rozpatrzyć radni. Mówicie środowisko P. Pazdan, 

środowisko wasze. Mamy multum skarg, bo państwo bez przerwy piszą jakieś donosy. Nikt 

nas nigdy nie dzielił na wy, my. Co mam powiedzieć, dezorganizujecie pracę urzędu. Nigdy 

nie byliśmy tak dzieleni na środowisko wasze, nasze. Pani Lucyna Ramza – Dudek 

zapewniała, że trzeba się spotkać i skonsultować z mecenasem sprawy dot. skargi. Nikt się do 

mnie nie zgłosił w tej sprawie. Powinien być spokój w radzie i poza radą. Do tej pory nikt się 

nie zgłosił w tej sprawie. P. Pazdan nie zdążyła zdania powiedzieć i odebrano jej głos. Ja 

wiem, że trzeba czuwać nad spokojem. Przyczyniamy się wszyscy do tego w równym 

stopniu. 

J. Piskor – radny – głosowanie o wielkości diety sołtysa z Sadlinek i zachowanie się radnych 

rzekomo z Sadlinek tzn. nie popieranie sołtysa świadczy o tym, kto za tym stoi. Nie 

popieracie swojego sołtysa P. Ramza, P. Wiącek, P. Berent. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – Pana Wiącka wybrali wyborcy, nie pozwalam na taką 

polemikę. 

B. Wiącek – radny – gwoli sprostowania wypowiedzi P. Piskora - proszę powiedzieć moim 

wyborcom, dlaczego Pan złożył donos na mnie do Komisarza Wyborczego. Jest mi również 

przykro, że te skargi musimy rozpatrywać. To nie jest skarga, to jest odpowiedź to co 

przeczytałem, przyszliśmy wszyscy aby pracować dla dobra gminy. Ja tutaj przyszedłem i nie 

spodziewałem się takiej szamotaniny i takiego zachowania ze strony wszystkich. Tą wojnę 

zaczęliście państwo. My tylko odpowiadamy na te skargi.  

M. Majsak – radna – proszę o sprecyzowanie co to znaczy „my wszyscy radni”, proszę 

wymienić nazwiska, którzy radni wywołali tą „szamotaninę”. Bardzo proszę o odpowiedź. 

Mówię w swoim imieniu a odnoszę się do sytuacji P. sołtys, P. Pazdan. Ja byłam zaskoczona, 

zażenowana postępowaniem P. Przewodniczącego, bo to, jak się odniósł do P. Pazdan raz, ze 

względu na jej wiek, dwa, że kobieta, trzy, że sołtys bardzo mi się osobiście  nie podobało. 

B. Wiącek – radny – źle się wyraziłem, że wszyscy, chodziło mi, że wszyscy przyszliśmy po 

to, żeby cos zrobić a nie przekomarzać się 
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M. Majsak – radna – powiedział Pan część radnych. 

B. Wiącek – radny – powiedziałem, że wszyscy. To nie jest tajemnicą, że P. Piskor. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – dobrze, na początku lipca będzie komisja. 

E. Krajewska – Wójt – do czego to ma dojść, chciałam tylko powiedzieć, tyle co wpływa 

skarg i donosów to dezorganizuje pracę moja i pracowników. Skończmy takie postępowanie, 

bo to do niczego nie zmierza. Kiedy zebraliście się na wspólnych komisjach i powiedzieliście 

skąd wziąć pieniądze i co trzeba zrobić? Nie potraficie ze mną rozmawiać jako Wójtem. Nie 

dzielmy się, ja bym chciała coś zrobić, radni powinni radzić, wspomagać. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – mam nadzieję, że to dotyczy wszystkich radnych. 

L. Ramza – Dudek – radna – rozmawiałam z P. Mecenas i nie było mnie na komisjach. 

Mam propozycję – na następnym posiedzeniu komisji podyskutujemy, państwo 

zadecydujecie, ewentualnie podejmiemy stosowną uchwałę o zasadności skargi. 

E. Krajewska – Wójt –  P. Mecenas powiedziała, że w takim wypadku skargę rozpatruje 

rada. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – na początku lipca chcemy spotkać się z P. Mecenasem 

na komisjach i ta sprawa będzie miała na następnej sesji finał. 

A. Wiśniewski – sołtys – w jakiej wysokości są stypendia dla dzieci uzdolnionych i co z tą 

ziemią pod przystanek w Grabowie? Chciałem przypomnieć, że radny jest radnym gminy        

a nie okręgu. 

E. Krajewska – Wójt –  212 zł. Z Panem Lipskim nie rozmawialiśmy bo są inne propozycje 

Starostwa. 

M. Bryl – sołtys – podziękowała P. Wójt za polbruk w Glinie przy świetlicy. Zaprosiła 

wszystkich na „Tęczową sobotę” w Glinie 11 lipca 2015 r. Dodała także – my jako sołtysi 

uważamy, że radnych w Sadlinkach jest pięciu a sołtys tylko jeden. 

Ad. 16. 
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zamknął obrady VIII Sesji Rady Gminy Sadlinki. 

 

Protokółowała 

 Brygida Formela 


